
11/2007                                                             http://www.moderniobec.cz                                                                    strana 1 

Co přinese X. sněm Svazu měst a obcí ČR? 
Už zítra, ve čtvrtek 24. května v pravé poled-

ne v Kongresovém centru Aldis v Hradci Krá-
lové zahájí své dvoudenní jednání X. sněm 
Svazu měst a obcí ČR (SMO ČR). Sněmem 
vyvrcholí letošní oslavy stoletého výročí trvání 
SMO ČR (v říjnu 1907 se v Kolíně konal První 
sjezd českých měst Království 
českého), avšak delegáty čekají 
i volby do svazových orgánů, 
schválení priorit svazu na ob-
dobí let 2007 až 2009 a práce 
nad novými stanovami a jedna-
cím řádem. 

Význam jubilejního sněmu 
SMO podtrhne účast předsedy 
vlády Mirka Topolánka a dal-
ších členů jeho kabinetu, před-
sedy Poslanecké sněmovny Miloslava Vlčka, 
předsedy Rady Asociace krajů Evžena Toše-
novského a řady zahraničních hostů. V úvodu 
jednání má být přečtena i zdravice prezidenta 
ČR Václava Klause. 

Zejména se členy vlády by delegáti měli 
diskutovat o aktuálních tématech daňové refor-
my a problematiky strukturálních fondů Evrop-
ské unie.  

Podle posledních zpráv z kanceláře svazu je 
už zaregistrováno zhruba 900 delegátů, tedy  

30 %, které požaduje dosavad-
ní jednací řád k tomu, aby 
sněm mohl být usnášeníschop-
ný. Schválit nové stanovy však 
musí nadpoloviční většina, 
tedy nejméně 1309 hlasů. Or-
ganizátoři proto do poslední 
chvíle apelovali na členské 
obce, aby v případě neúčasti 
svého zástupce na sněmu po-
věřily hlasováním za sebe 

zástupce některé jiné obce.  
Vyplněné zplnomocnění k hlasování lze zasí-

lat do kanceláře SMO na faxové číslo  
234 709 786.   

( r š )  
AKT UÁL NĚ  

Soutěž Cesty městy: Přihlásíte se? 
Až 300 tisíc Kč může být rozděleno obcím a 

městům za jejich projekty, které se prosadí 
v 6. ročníku soutěže ve zklidňování dopravy. 
Ta byla letos vyhlášena pod novým názvem 
Cesty městy a přihlásit se do ní lze už jen do 
31. května. Lze použít i elektronickou přihláš-
ku na internetových stránkách Nadace Partner-
ství www.nadacepartnerstvi.cz/cestymesty  . 
Kromě finančních prémií bude opět udělena i 
Cena časopisu Moderní obec. 

Soutěž vyhlašuje Nadace Partnerství pod 
záštitou Ministerstva dopravy ČR – BESIP. 
Jejím předmětem jsou projekty zkolaudované 
v roce 2003 a později (nejpozději k 31. květnu 
2007), zaměřené na zvyšování bezpečnosti 
provozu, a to optimálním uspořádáním auto-
mobilové, cyklistické, pěší a případně hro-
madné dopravy. Soutěže se mohou zúčastnit 
obce, města, mikroregiony, městské obvody a 
městské části.  

Mezi prvními letos přihlášenými projekty 
figurují města Tábor (regenerace historického 
jádra města a osvětlení přechodů pro chodce), 
Dačice (cyklostezka), Poděbrady (cyklo-
stezka), Hodonín (zklidněná zóna), Švihov 
(rekonstrukce náměstí) a obec Sosnová na 
Českolipsku (rekonstrukce veřejných prostran-
ství). 

Více informací o soutěži naleznete na uve-
dené internetové adrese. Tam je i databáze 
projektů, které byly úspěšné v minulých roční-
cích a které každá obec či město mohou pří-
padně porovnat s vlastním projektem, jehož 
přihlášku do soutěže teprve zvažují. 

( r š )  
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Moderní obce 
(expedice již 7. června) 

 

• Postavení a činnost výborů zastupitelstva obce 
• Když obec nesouhlasí s platebním výměrem na 

odvod dotace a penále 
• Orgány obce a nový stavební zákon 
• Majetek státu ve zvláštním režimu operativní evi-

dence 
• Místní komunikace: Není pasport jako pasport 
• Integrovaný plán rozvoje města: V Mladé Boleslavi 

nechtějí marnit čas 
• Sluneční kolektory, fotovoltaika? Nevyužitý poten-

ciál 
• I centrum Prahy může mít oázy klidu 
• Pro knihovny stát kapsu zcela nezavře 
• Strážnice se učí pomáhat obětem domácího násilí 
• Nahlédnutí »pod pokličku« úspěšného projektu 
• Hazardují obce a města s penězi? (Ještě jednou 

k repo operacím) 
• Dotační řízení může být objektivnější (Nad komu-

nitním plánováním sociálních služeb v kraji Vysoči-
na) 

• Informační koncepce a bezpečnost informačních 
systémů veřejné správy 

• TÉMA: Veřejné budovy 
• PŘÍLOHA: Odpady a obce (společně s měsíční-

kem Odpady) 
... a mnoho dalších rad a inspirativních textů 

 

Ministr Kalousek přehodil »horký brambor« na SMO 
Ministerstvo financí (MF) v pondělí 21. květ-

na oznámilo, že obdrželo návrh skupiny staros-
tů na nový zákon o rozpočtovém určení daní 
(RUD). MF je podle své tiskové zprávy připra-
veno se návrhem »seriózně zabývat za předpo-
kladu, že Svaz měst a obcí ČR, s nímž minis-
terstvo financí dlouhodobě na novele o RUD 
spolupracuje, si tento návrh osvojí a bude ho 
aktivně podporovat a prosazovat«. S přísluš-
ným dotazem se ministr Miroslav Kalousek 
obrátil ještě téhož dne na předsedu SMO Oldři-
cha Vlasáka. 

Skupina starostů ze Zlínského kraje, jejíž 
požadavky už v první polovině května podpoři-
lo dalších zhruba 500 představitelů územních 
samosprávných celků, poukazuje na to, že 
návrh daňové reformy připravený vládou by 
obce připravil o miliardy korun. Tito starostové 
proto předevčírem v Praze představili svůj 
návrh financování obcí, který je podle nich 
»spravedlivý, efektivní, systémový a adresný«. 
Je založen na tom, že propad příjmů obcí by 
byl kompenzován penězi (zhruba 6 mld. Kč 
ročně) z tzv. poslaneckých pomníčků, kdy se 
členové dolní parlamentní komory nesystémo-
vě snaží (tzv. »porcováním medvěda«) do zá-
kona o státním rozpočtu při jeho závěrečném 
schvalování na poslední chvíli prosadit peníze 
navíc pro svůj region.  

Starostové tvrdí, že stávající systém RUD 
diskriminuje zejména menší obce, a chtějí, aby 
– jak uvedl starosta obce Suchá Loz Petr 
Gazdík, »daňová hodnota každého občana byla 

stejná«. »Podle stávajících pravidel je hodnota 
občana z menší obce až šestapůlkrát menší než 
obyvatele Prahy,« poznamenal Petr Gazdík. 
Obce by se však společně podílely na financo-
vání neinvestičních výdajů vyšších územních 
celků – například na provozu kulturních či 
sportovních zařízení, památkové péči nebo 
fungování městské dopravy. Starosta Osvěti-
man Josef Bartoněk připomněl, že podobný 
systém už funguje v základním školství, při 
řešení přestupků nebo při zakládání hasičských 
sborů. 

Model financování obcí, který navrhuje sku-
pina starostů ze Zlínského kraje, však nemusí 
uspět ani u Svazu měst a obcí ČR. Starostové 
ze Zlínského kraje totiž sami připouštějí, že na 
jejich návrhu by sice vydělaly prakticky všech-
ny obce – avšak s výjimkou pěti největších 
měst, tedy Prahy, Brna, Ostravy, Plzně a Olo-
mouce. Proto pro svůj návrh už dopředu více-
méně počítají s vetem velkých měst. 

Starostové ze Zlínského kraje ovšem nesou-
hlasí ani s alternativní předlohou ČSSD, která 
podle Petra Gazdíka neúměrně zatěžuje státní 
rozpočet. Podle ČSSD by se novela zákona  
o RUD měla od současného stavu lišit přede-
vším zvýšením podílu obcí na sdílených daních 
ze stávajících 20,59 % na 21 % a posílením 
motivačních prvků obcí na úkor státního roz-
počtu. Pokud by tyto změny byly přijaty, posí-
lily by se podle ČSSD obecní rozpočty přibliž-
ně o 8 mld. Kč. 

( r š )  
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Znovu o Cenu Petra Parléře 
Deset měst a obcí: Děčín, Chýně, Litovel, 

Jihlava, Kraslice, Mladá Boleslav, Slavkov  
u Brna, Stříbro, Světlá nad Sázavou a Tišnov 
úspěšně prošlo výběrovým řízením se svými 
náměty na úpravu veřejných prostranství a 
budov ve veřejné správě až do finále soutěže  
o Cenu Petra Parléře. Tato prestižní národní 
architektonická soutěž si klade za cíl podpořit 
rehabilitaci a obnovu veřejných prostranství 
českých měst. Náměty těchto deseti sídel bu-
dou nyní Společností Petra Parléře, která je 
vyhlašovatelem soutěže, nabídnuty architek-
tům ke zpracování do formy architektonických 
studií. Tyto studie pak všechna města obdrží 
zdarma k dalšímu možnému využití. Během 
uplynulých čtyř ročníků soutěže bylo takto 
zdarma za dohodnutých podmínek městům 
poskytnuto celkem 77 architektonických stu-
dií. Vyhodnocení vítězných prací a prezentace 
všech vytvořených studií se předpokládá po-
čátkem letošního října. Podrobnější charakte-
ristiky letošních zadání, stejně jako soutěžní 
podmínky se nacházejí na webu Společnosti 
Petra Parléře www.cenapp.cz. 

Kdo získá 3x 333 tisíc korun? 
Do druhého kola grantového řízení v progra-

mu 3x 333 tisíc pro aktivní život obce Dobro-
činného fondu Philip Morris ČR postoupilo  
31 projektů – o 10 více než loni. Předkladatelé 
projektů již byli vyzváni k jejich rozpracování. 
V polovině června budou známi tři vítězové, 
kteří získají po 333 tisících Kč na realizaci 
svých projektů napomáhajících k rozvoji ak-
tivního života obyvatel měst a obcí. Ve třetím 
ročníku programu bylo do prvního kola gran-
tového řízení předloženo celkem 100 projektů 
ze všech krajů ČR. Komise posuzovala 86 
z nich, 14 záměrů muselo být kvůli formálním 
nedostatkům vyřazeno. Program 3x 333 tisíc 
pro aktivní život obce Dobročinného fondu 
Philip Morris ČR je určen nevládním nezisko-
vým organizacím, které usilují o zlepšení fy-
zického a kulturního prostředí měst či obcí. 
Chce podpořit společné aktivity místních ob-
čanů, které budou sloužit například k oživení 
místních tradic. Podmínkou je nejméně 30% 
spolufinancování z místních zdrojů a souhlas 
obce. Dobročinný fond Philip Morris ČR spra-
vuje a řídí Nadace VIA. Více informací na 
www.dobrocinnyfond.cz a www.nadacevia.cz . 

Inovace a veřejný sektor 
Pod názvem Zvyšování konkurenceschop-

nosti aneb Nové výzvy pro rozvoj regionů, 
států a mezinárodních trhů připravuje na dny 
4. až 6. září 2007 Ekonomická fakulta VŠB –
Technická univerzita Ostrava mezinárodní 
vědeckou konferenci. Konference se uskuteční 
v prostorách VŠB-TU Ostrava, přičemž první 
den bude společný pro všechny účastníky, 
zatímco další dny se bude jednat v odborných 
sekcích. Jednání sekce katedry veřejné ekono-
miky Ekonomické fakulty bude tematicky 
zaměřeno na Inovace ve veřejném sektoru 
jako faktor rozvoje územních samosprávných 
celků. Více informací a podmínky účasti: 
http://www.ekf.vsb.cz/urceno/verejnost/30-let  . 

Projekt VIRTUOS usnadní komunikaci občanů s úřady 
Jeden virtuální úřad, který by občan nebo 

podnikatel navštívil kliknutím myši u svého 
počítače… Utopie? Sen, který se může lecko-
mu zdát po dni stráveném ve frontách u přepá-
žek plných uspěchaných úředníků? Nedostižná 
vize, o níž se jen mluví? Už ne. Plzeňský kraj 
ukazuje, že výzvu bere vážně a na takovém 
projektu usilovně už dva roky, a to ve spolu-
práci s ministerstvy vnitra a informatiky, pra-
cuje, přičemž jako dodavatele projektu si za 
partnera vybral společnost 
Hewlett-Packard. 

Zadání projektu VIR-
TUOS (VIRTUálně Ob-
čan Samospráva) bylo 
jednoznačné: Usnadnit 
komunikaci občan – úřad 
a úřad – úřad zřízením 
portálu jako jediné brány 
k vyřízení všech záležitos-
tí na všech úřadech včetně 
elektronického podání 
dokumentů. Kromě úspo-
ry času na obou stranách projekt přináší řadu 
interaktivních a proaktivních služeb s okamži-
tou zpětnou vazbou na občana či firmu a dialo-
gové nástroje pro obousměrnou komunikaci e-
mailem. V praxi to bude znamenat, že občan 
bude moci vybraná podání vyřídit buď 
z domova, nebo z kanceláře. Případně využít 
terminály na kontaktních místech ve městech, 
obcích a na poště, neboť nejrozšířenější certifi-
kační autorita České pošty PostSignum je jed-

ním z partnerů tohoto projektu. »VIRTUOS 
zapadá do naší představy o pokračování pro-
jektu CZECHPOINT a je to jedno z velmi 
dobrých řešení, které do budoucna umožní 
občanům s úřady komunikovat elektronicky. 
Považuji za efektivní, abychom v některých 
případech využili v rámci celé ČR již existující 
a odzkoušená řešení a nástroje,« uvedl v závěru 
minulého týdne v Plzni při prezentaci projektu 
VIRTUOS náměstek ministra vnitra a informa-

tiky Zdeněk Zajíček. 
»Úřady jen v Plzeňském 
kraji ročně obdrží několik 
milionů různých žádostí a 
dopisů. Jejich napsání, 
doručení a podání zabírá 
nezanedbatelné množství 
času. Věřím, že projekt 
VIRTUOS a elektronická 
podání přispějí ke spoko-
jenosti občanů našeho 
kraje,« doplnil hejtman 
Petr Zimmermann. 

Projekt spolufinancovaný ze strukturálních 
fondů EU byl schválen v dubnu 2005 a přesně 
o dva roky později byla zahájena jeho zhruba 
roční implementace. V pilotní části na něm 
spolupracují úřady v  Plzni, Klatovech, Nýr-
sku, Štěnovicích a Krajský úřad Plzeňského 
kraje. Po jeho uvedení do ostrého provozu se 
mohou bezplatně zapojit i další obce či úřady 
Plzeňského kraje.                                         

                                                                  ( t z )  

Fondy EU: Lidé je znají spíše z doslechu 
Více než polovina občanů ČR (57 %) zná 

alespoň z doslechu pojem »strukturální fondy 
Evropské unie«. Avšak dobrou orientaci 
v jejich problematice deklaruje zhruba 9 % 
populace (a jisto si je svou dobrou orientací 
pouze 1 %). Také tyto výsledky vyplývají ze tří 
reprezentativních výzkumů povědomí široké 
veřejnosti o problematice evropských fondů, 
které v letech 2004 až 2006 provedla pro Mi-
nisterstvo pro místní rozvoj ČR společnost 
STEM ve spolupráci se společností UTRIN.  

Výsledky výzkumů byly představeny minulý 
týden na ministerstvu pro místní rozvoj. Podle 
analytika STEM Stanislava Hampla všechny 
(poslední výzkum se uskutečnil loni v říjnu) 
opakovaně svědčily o tom, že názory veřejnosti 
na fondy EU a na praxi využívání prostředků 
z těchto fondů se formují na pozadí převážně 
pozitivního vztahu občanů ČR k Evropské unii. 
Více než polovina českých občanů totiž Evrop-
ské unii důvěřuje, bezmála dvě třetiny by loni 
hlasovaly pro přistoupení naší země k EU. 

Zajímavé informace však poskytují i další 
výsledky. Například více než třetina občanů 
alespoň tuší, že na řízení záležitostí kolem 
fondů se podílejí rovněž regionální a místní 
samosprávy i podnikatelské organizace. Ovšem 
hodnocení vlastní informovanosti občanů o do-
savadní spolupráci ČR s EU a o poskytnuté 
finanční pomoci při rozvoji vlastního regionu 
bylo i při posledním výzkumu velmi kritické. 
Skeptické až kritické je i mínění veřejnosti  

o praxi poskytování a využívání prostředků 
z fondů EU. Osm z každých deseti občanů se 
totiž domnívá, že ucházet se o pomoc z fondů 
EU je natolik administrativně náročné, že to 
mnoho zájemců odradí. Jen čtyři lidé z deseti 
se mají za to, že otázkami využívání fondů EU 
se u nás zabývají dobří odborníci.  

Podobně jen zhruba třetina občanů (35 %) 
souhlasí s tím, že příslušná ministerstva se 
snaží, aby svými službami a informacemi na-
pomohla k využití prostředků z EU. Naopak 
pouze asi čtvrtina populace (28 %) se kloní k 
názoru, že tato ministerstva se snaží dát obča-
nům dostatek kvalitních informací o využívání 
možností čerpat z fondů EU.  

Od roku 2004 se však zejména hodnocení 
komunikační aktivity ministerstev rok od roku 
zlepšuje. Současně se však nesnižuje podíl lidí, 
kteří získání pomoci z fondů spojují s neúměr-
nou byrokratičností a kteří pochybují o tom, že 
ČR je schopna využít příležitostí, jež fondy 
poskytují. Nejčastěji si občané spojují poskyto-
vání prostředků z fondů EU s ministerstvy 
průmyslu a obchodu, zemědělství, dopravy, 
financí a až na pátém místě s ministerstvem pro 
místní rozvoj. 

Náměstek ministra pro místní rozvoj Daniel 
Toušek uvedl, že výsledky výzkumu poslouží 
jako jeden z podkladů pro komunikační plán, 
který je jedním z prováděcích dokumentů pro 
každý operační program.  

( r š )  

Z tiskové konference v Plzni k představení 
projektu VIRTUOS.                      Foto: archiv 
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Internetová burza směn bytů? 
V souvislosti s povolováním směny bytů ve 

vlastnictví hlavního města, jimiž Praha vychá-
zí vstříc nájemcům, kterým se změní situace 
kvůli zavádění deregulace nájemného, pražský 
radní Jiří Janeček uvedl, že v budoucnu se 
v české metropoli plánuje i registrace poptá-
vek po výměně bytu. Mohlo by se tak dít např. 
i formou jakési internetové burzy, kde by se 
vhodní zájemci o výměnu navzájem kontakto-
vali. »Nastává doba, kdy občané pocítí, že 
např. byt 3+1 je pro jednu osobu poměrně 
drahá záležitost. Je to součást naší připravova-
né koncepce, která bude zaměřena i na směnu 
bytů, hlavně větší za menší,« podotkl radní 
Janeček. Hlavní město nyní registruje asi  
400 žádostí o výměnu bytů hlavního města. 

Rozvoj kraje očima veřejnosti 
Až do 3. června může veřejnost posílat svá 

písemná vyjádření k oznámení koncepce Pro-
gram rozvoje Jihočeského kraje 2007-2013,  
a to na Ministerstvo životního prostředí ČR, 
odbor posuzování vlivů na životní prostředí a 
IPPC (Vršovická 65, 100 10 Praha 10). Tam 
probíhá zjišťovací řízení Programu rozvoje 
Jihočeského kraje 2007-2013, a to podle záko-
na č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na 
životní prostředí – a veřejnost se k tomuto 
může ze zákona vyjádřit. »Cílem nového pro-
gramu rozvoje na období 2007-2013 je zejmé-
na rozvoj konkurenceschopnosti kraje posilo-
váním atraktivity jeho území pro podnikání i 
investice, dynamizací lidských zdrojů a zkva-
litňováním životních podmínek obyvatel při 
respektování principů udržitelného rozvoje,« 
říká Luboš Průcha z odboru regionálního roz-
voje Krajského úřadu Jihočeského kraje. Zpra-
covatelem programu je krajský úřad ve spolu-
práci s VŠE Praha, firmami KP Projekt, s.r.o, 
RERA, a.s., a Jihočeskou agenturou pro ino-
vační podnikání, o.p.s. S návrhem programu 
se lze seznámit na www.kraj-jihocesky.cz či 
na krajském odboru regionálního rozvoje. 

Ashoka hledá sociální inovátory 
Středoevropský výběrový panel organizace 

Ashoka se koná od dnešního dne až do pátku v 
řemeslné dílně Letohrádek Vendula v Bezdě-
kově na Kladensku. V jeho rámci budou vybí-
ráni lidé s vizí sociální inovace – sociální 
podnikatelé. Ti, kteří uspějí, získají stipendi-
um a stanou se držiteli statutu Ashoka fellow. 
Panelu se účastní kandidáti z Čech, Slovenska 
a Polska, kteří projdou náročnou sérií inter-
view, během nichž bude hodnocena nosnost 
jejich vize: rozsah inovace, kreativita, podni-
katelský záměr a sociální dopad jejich činnos-
ti. Ashoka (http://www.ashoka.org/) je mezi-
národní neziskovou organizací, která po celém 
světě vyhledává a podporuje sociální podnika-
tele – výjimečné jednotlivce pracující v ne-
ziskovém sektoru, kteří se dosud neozkouše-
ným způsobem snaží řešit společenské problé-
my ve svém okolí. Kromě finanční podpo-
ry (osobní stipendium na několik let) Ashoka 
nabízí i další podpůrné a propojovací progra-
my. V ČR je od roku 1995 držiteli statutu 
Ashoka felow zatím 20 osob. 

Jak získat peníze z Evropského sociálního fondu 
Pracovní semináře pro zřizovatele a poskytovatele sociálních služeb zaměřené na možnosti zís-

kávání podpory z Evropského sociálního fondu (ESF), který ČR bude moci využívat v rámci čer-
pání finančních prostředků ze strukturálních fondů EU v období 2007–2013 připravuje SKOK – 
spolek oborové konference nevládních neziskových organizací působících v sociální a zdravotně 
sociální oblasti, ve spolupráci s Knihovnou Kroměřížska a Občanským sdružením Zahrada.  

Semináře v Kroměříži a Brně se soustředí na témata: ESF a jeho kontext v regionální a struktu-
rální politice EU, Operační program Lidské zdroje a zaměstnanost (základní informace), Ozřejmě-
ní některých pojmů (způsobilé výdaje, křížové financování, horizontální té-mata, principy podpo-
ry, veřejná podpora ...), Prioritní osa Sociální integrace a rovné příležitosti a její oblasti podpory a 
Projektová příprava (rozpočet, rizika realizace projektu, dopady projektu apod.). 

Zájemci mohou volit mezi dvěma termíny: 31. 5. v Kroměříži, nebo 19. 6. v Brně. Přihlášky 
posílejte buď poštou na adresu Hana Vlčková, Neustupného 1832/22, 155 00  Praha 5-Stodůlky 
nebo e-mailem hana.vlckova@quick.cz. Tam si lze vyžádat i bližší informace o seminářích a pod-
mínky účasti.                                                                                                                                  ( z r )  

Vysočina umí komunitní plánování sociálních služeb 
Svému závěru se blíží projekt SROP 3.2 

Komunitní plánování sociálních služeb v kraji 
Vysočina. Pro kraj jej od září 2005 realizovalo 
občanské sdružení Agora Central Europe. 
Zejména vyhodnocení projektu, ale i dalším 
podnětům pro komunitní plánování sociálních 
služeb se proto bude 21. června věnovat konfe-
rence, kterou v Jihlavě chystají oba tito partne-
ři. Metodička projektu Ing. Jitka Materová 
z Agora CE poukazuje mj. na to, že všech 11 
obcí rozšířenou působností, které se v kraji do 
projektu přihlásily, bude 
mít komunitní plány roz-
voje sociálních služeb 
zpracovány jednotnou 
metodikou. Kraj tak bude 
moci vycházet ze zhruba 
stejně strukturovaných 
plánů »trojkových« obcí. 
Snáze si proto připraví 
vlastní střednědobý plán 
rozvoje sociálních služeb.  

Vedoucí oddělení soci-
álních služeb krajského 
úřadu Mgr. Jiří Bína při-
pomíná i to, že díky podpoře z prostředků EU 
(Evropský sociální fond), státního rozpočtu i 
kraje Vysočina projekt umožnil velké části 
»trojkových obcí« financovat zavádění metody 
komunitního plánování. »To byla motivace, 
bez které by se mnohé z obcí do této činnosti 
zřejmě ani nepustily,« konstatoval. 

Koordinátorka komunitního plánování v Tře-
bíči Ing. Jitka Běhanová z odboru sociálních 
věcí městského úřadu a PhDr. Jindra Stříbrská 

z  odboru rozvoje a investic, která tam má na 
starosti projekt Zdravé město, na krajském 
projektu oceňují i to, že přípravu městského 
komunitního plánu se v Třebíči mohli opřít  
o vzájemné sdílení informací všech 11 obcí  
s rozšířenou působností, jež do něho vstoupily. 

Ovšem ani »trojkové« obce, jež zatím komu-
nitní plánování nerozvíjejí, tuto formu neodmí-
tají. Potvrdila nám to Marcela Wegrichtová, 
vedoucí odboru sociálních věcí Městského 
úřadu Bystřice pod Hostýnem. V této obci 

s rozšířenou působností 
zatím kvůli nižší poptávce 
není více poskytovatelů 
sociálních služeb, a proto 
tam ke komunitnímu plá-
nování dosud nepřistoupi-
li. Přesto však podle Mar-
cely Wegrichtové si v By-
střici uvědomují, že ko-
munitní plánování sociál-
ních služeb je perspektiv-
ní a uvažují o tom, že je 
časem beztak zavedou. 
Pak uvítají i zkušenosti 

těch obcí, které díky krajskému projektu tuto 
formu už uplatňují. 

Více informací o připravované konferenci se 
již v nejbližších dnech dozvíte na adrese 
www.agora-ce.cz, uzávěrka přijímání přihlášek 
byla určena na 13. červen 2007. 

Projektu SROP 3.2 Komunitní plánování 
sociálních služeb v kraji Vysočina se podrobně-
ji věnuje i červnové číslo Moderní obce, které 
vyjde 7. června.                                           ( r š )  

Na téma Facility Management v synergii s PPP 
Jak využít procesní řízení ve prospěch podpůrných procesů, tak zní podtitul mezinárodní konfe-

rence Facility Management v synergii s PPP, kterou Fakulta podnikohospodářská (FPH) VŠE Pra-
ha uspořádá 14. června v pražském hotelu Olympik – Artemis. Záštitu nad konferencí převzali: 
Svaz průmyslu a dopravy ČR, Moravská vysoká škola Olomouc, Metrostav a.s., IFMA CZ, Asoci-
ace PPP, poslanec Mgr. Tom Zajíček a děkan FPH VŠE prof. Ing. Jaromír Veber, CSc. Po jednání 
v plénu bude konference pokračovat prací pěti sekcí: Facility management (FM), IS/IT podpora 
FM, Správa nemovitostí, Norma ČSN EN 15221 a Public Private Partnership – synergie veřejného 
a soukromého sektoru. Více informací najdete na http://old.fph.vse.cz/konferencefmappp/  . 

Kontakt na organizační výbor konference: Katedra managementu FPH VŠE Praha, Rajská budo-
va, kabinet 424 – Ing. Vlastimil K. Vyskočil, CSc., nám. W. Churchilla 4, 130 67 Praha 3 – Žižkov, 
tel.: 224 098 424, e-mail: vyskociv@vse.cz, http://fph.vse.cz/konferencefmappp/  . 

Problematice facility managementu ve vztahu k veřejným budovám se bude věnovat i červnové 
vydání Moderní obce v tématu měsíce Veřejné budovy (expedice čísla 7. 6. 2007).                   ( r š )  

Klub Naděje v Třebíči se zaměřuje přede-
vším na prevenci i řešení některých výchov-
ných a sociálních problémů.      Foto: archiv 

http://www.moderniobec.cz
http://www.kraj-jihocesky.cz
http://www.ashoka.org/
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Jihlava vyhlásila válku sprejerům 
Rada města Jihlavy poprvé rozhodovala  

o vyplacení odměny 5000 Kč za informace 
vedoucí k dopadení sprejera. Toho zadržela 
městská policie na základě upozornění obča-
na. Vyplácení tohoto druhu odměny je jedním 
z opatření, které Jihlava přijala v boji s vanda-
lismem. Zastupitelé například změnili statut 
fondu pro opravy domů. Nyní lze čerpat pení-
ze k odstranění sprejerských výtvorů. Zastupi-
telstvo také účelově vyčlenilo půl milionu 
korun na odstraňování sprejerských výtvorů 
na majetku města. Jihlava se rovněž bude 
připojovat k žalobám na náhradu škody  
v rámci soudních řízení včetně exekucí v pří-
padě vymáhání dlužných částek. Při mi-
mosoudním vyrovnání bude probační a medi-
ační služba trvat na odstranění sprejerských 
výtvorů pachateli či na finančním odškodnění 
poškozeného. Sprejeři odsouzení k veřejně 
prospěšným pracím budou probační a mediač-
ní službou zařazováni k výkonu těchto prací 
výhradně pod dozorem městské policie. Měst-
ská policie intenzivněji využívá mobilní ka-
meru, kterou nasazuje do míst sprejerstvím 
nejvíce ohrožených, což už také přineslo svoje 
výsledky. Dalším opatřením je zveřejnění 
jmen odsouzených sprejerů. 

Bona pomohla už 1112 klientům 
V rámci projektu »Psychosociální sítě« bylo 

dnes v Praze 8 v ulici U Draháně otevřeno 
další zařízení pro duševně handicapované lidi. 
Nadace Bona za přispění hlavního města Pra-
hy, ministerstva pro místní rozvoj a fondu 
Evropské unie tam nechala vystavět 11 pokojů 
pro 15 klientů, kteří se nastěhují v polovině 
června. Nad projektem převzal záštitu primá-
tor Pavel Bém. »Kolem nás žije mnoho lidí  
s duševní poruchou v sociální izolaci, aniž 
bychom si tento fakt příliš uvědomovali. Při-
tom jsou schopni se díky pomoci okolí úspěš-
ně resocializovat do běžného života mimo 
ústavní zařízení. Proto hlavní město tento 
projekt podpořilo částkou přes dva a půl mili-
onu korun,« vysvětlil radní Milan Pešák. Jak 
doplnil, celková investice přesáhla 11 milionů 
Kč. Na stejné adrese v Praze 8 bude v červnu 
otevřena i chráněná dílna a součástí objektu se 
stane také prádelna, jídelna a společenský 
pokoj. 

»Zatím ještě s klienty musíme uzavřít 
smlouvu o podnájmu části bytu a smlouvu  
o zajištění sociálních služeb prostřednictvím 
našeho provozovatele služeb, obecně prospěš-
né společnosti Bona,« říká ředitelka nadace 
Jitka Štambachová. Podle ní klient měsíčně 
zaplatí přibližně 5000 Kč. V poplatku jsou 
zahrnuty už pronájem, náklady na stravu, 
služby a ostatní potřeby, ale i kapesné ve výši 
téměř 1000 Kč. 

Nadace Bona se touto problematikou zabývá 
od roku 1992, kdy byla založena.  

Ekologické veletrhy Brno začínají již příští týden 
Přibližně 10 tisíc návštěvníků očekává spo-

lečnost Veletrhy Brno, a.s., na letošním ročníku 
Ekologických veletrhů Brno, které se uskuteční 
29. až 31. května na výstavišti v jihomoravské 
metropoli (loni to bylo 8587 osob z 27 zemí). 
Ekologické veletrhy Brno tvoří dvě významné 
mezinárodní akce – vodohospodářská výstava 
Vodovody-Kanalizace (VOD-KA) a veletrh 
techniky pro tvorbu a ochranu životního pro-
středí ENVIBRNO. Součástí veletrhů je opět 
už tradiční projekt Ochrana před povodněmi 
s praktickými ukázkami protipovodňových 
opatření, letos 
zaměřený na 
dynamické účin-
ky rychle tekou-
cí vody.  

Zájmu vystavovatelů (přihlášeno jich je  
330 z 12 zemí) také odpovídá už prodaná čistá 
výstavní plocha o celkem 11 200 metrech čtve-
rečních. Proto se vedle pavilonů B a D a přileh-
lých venkovních pro-
stor, které pro Ekolo-
gické veletrhy fungo-
valy již loni, otevře 
navíc pavilon C.  

Ukázky protipovod-
ňových opatření, kte-
ré zajišťuje Česká 
protipovodňová asociace, budou znovu k vidě-
ní v bazénu u pavilonu Z. 

K důležitým novinkám letošního ročníku 
Ekologických veletrhů Brno patří spolupráce 
pořadatelů s Čes-
kou asociací odpa-
dového hospodář-
ství a také posílená 
účast ministerstev 
zemědělství a ži-
votního prostředí a 
organizací, které 
jsou jim podřízené. Proto vedoucí manažerka 
Ekologických veletrhů Brno Ing. Jana Ostrá 
dnes v Praze na tiskové konferenci mohla cha-
rakterizovat i dvě základní cílové skupiny ná-
vštěvníků veletrhů. V oboru vodního hospodář-
ství jde o provozovatele vodovodů a kanaliza-
cí, pracovníky čistíren odpadních vod a úpra-
ven vody, projektanty vodohospodářských děl, 
dodavatele technologií pro ČOV, vodohospo-
dáře, pracovníky vodoprávních orgánů apod.  

V oboru odpadového hospodářství jsou to 
zejména provozovatelé skládek, kompostáren a 
dalších zařízení, výrobci biopaliv a další zpra-
covatelé odpadů, ekologové z průmyslových 
podniků, projektanti pro obor odpadového 
hospodářství apod. 

Jak veletrh VOD-KA, tak ENVIBRNO jsou 
však mimořádně zajímavou událostí i pro před-
stavitele územních samosprávných celků a 
odborníky, kteří se touto problematikou profes-
ně zabývají na úřadech obcí, měst a krajů. Ani 
oni by si neměli nechat ujít odborné doprovod-
né akce, z nichž stěžejní bude třídenní meziná-
rodní konference. Z jejích témat vyberme na-
příklad Financování ochrany životního prostře-
dí z nového Operačního programu Životní 
prostředí na léta 2007-2013 a dalších dotačních 
titulů pro průmyslové podniky i obce a regiony, 

Nová legislativa 
v oboru vodního 
a odpadového 
hospodářství na 
úrovni Evropské 

unie i v rámci České republiky, Plánování  
v oblasti vod, plány hlavních povodí, meziná-
rodní závazky ČR, Biologicky rozložitelné 
odpady, plány odpadového hospodářství a stav 

jejich plnění, regionál-
ní systémy nakládání  
s odpady atd. 
Starostové a další 
zástupci obcí, měst a 
krajů i odborní pra-
covníci z jejich úřadů 
dostanou také mož-

nost poradit se s odborníky z ministerstev ze-
mědělství a životního prostředí, která v Brně 
budou mít své expozice. Tak třeba resort země-
dělství tam kromě aktivit ministerstva předsta-

ví i profily státních 
podniků Povodí 
Labe, Vltavy, Mo-
ravy, Odry a Ohře, 
Zemědělské vodo-
hospodářské sprá-
vy ČR a s.p. Lesy 
ČR.  

Ministerstvo životního prostředí svoji expo-
zici připravilo ve spolupráci se Státním fondem 
životního prostředí ČR, Českým hydrometeo-
rologickým ústavem a agenturou CENIA. 
V expozici se bude možné dozvědět více  
o funkci předpovědní a hlásné povodňové služ-
by, principech nastavování limitů pro vypouš-
tění odpadních vod, informace o stavu našich 
vod apod. K problematice zániku vodoprávních 
povolení k vypouštění odpadních vod tam 
ministerstvo dokonce hodlá nabídnout všem 
zájemcům komplexní informační servis. 

Více informací o Ekologických veletrzích 
Brno naleznete na http://www.bvv.cz/vodka a 
http://www.bvv.cz/envibrno . 

( r š )  

Čtěte odborný měsíčník Moderní obec 
Objednejte si ZDARMA ukázkové číslo na tel. lince 800 11 00 22 nebo na adrese 

http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 
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